

وزارة التعليم العالي و البحث العلمي

جامعة الشاذلي بن جديد الطارف

كلية العلوم السياسية و الحقوق

قسم الحقوق

المستوى = سنة ثانية ماستر قانون جنائي و علوم جنائية

المقياس = مصطلحات انجليزية

الأستاذة = قصاب بشرى

السداسي = الأول

محاضرة رقم 01 مصطلحات قانونية انجليزية

Word	Translation
الجريمة المعلوماتية	Inforamtic crime
وسائل التكنولوجيا و الاتصال	Technology and communication means
قانون العقوبات	Penal code
تشويه السمعة	Defamation
جرائم الاستدراج	Luring crime
جريمة الملاحقة	Stalking crime
جرائم مخلة بالأخلاق	Crimes against morals
جرائم صناعة الفيروسات	Virus industry crimes
جرائم الاختراق	Hacking crimes
النصب و الاحتيال	Fraud
التجسس	Spying
سرقة المكالمات	Call theft
القرصنة	Piracy
التلاعبات المالية	Fanancial manipulations
انتحال الشخصية	Identy theft

التعريف القانوني للجريمة المعلوماتية

هي جرائم المساس بأنظمة المعالجة الآلية للمعطيات المحددة في قانون العقوبات أو أي جريمة أخرى ترتكب أو يسهل ارتكابها عن طريق منظومة معلوماتية أو نظام للاتصالات الالكترونية. وهي كل السلوكات المجرمة التي يشكل الحاسوب وشبكات الاتصال الخاصة به وسيلة لارتكابها أو محاولات لوقوعها. أي الجرائم التي ترتكب في البيئة الرقمية الالكترونية

Legal definition of informatic crime

These are crimes that affect the automated data processing systems specified in the penal code or any other crime committed, or facilitated by an information system or electronic communications system. These are all criminal behaviors that the computer and its communication network constitute a means of committing or hints at their occurrence i.e. crimes committed in the electronic digital environment

أنواع الجريمة المعلوماتية

1 – الجرائم التي تقع على الأشخاص = هي الجرائم التي تنال بالاعتداء أو تهدد بالخطر الحقوق ذات الطابع الشخصي مثل

جريمة انتحال الشخصية

جريمة المضايقة و الملاحقة

جرائم التغيرير و الاستدراج

جرائم التشهير و تشويه السمعة

الجرائم المخلة بالأخلاق و الآداب العامة

2 – الجرائم التي تقع على الأموال = هي جرائم الاعتداء على الأموال والتي تهدد الحقوق ذات القيمة المالية مثل

جرائم صناعة ونشر الفيروسات

جرائم الاختراقات

جريمة تعطيل الأجهزة و الشبكات

جريمة النصب و الاحتيال

Types of information crime

1 – Crimes committed against persons: are crimes that infringe upon or threaten the relevant rights such as:

The crime of impersonation

The crime of harassment and stalking

Crimes of deception and luring

Crimes of defamation

Crimes against morals and public morals

2 – Crimes against property: are crimes that attack property and threaten valuable Rights and finance like:

Crimes of manufacturing and spreading viruses

Hacking crimes

The crimes of disrupting devices and networks

Fraud crime

محاضرة رقم 02 مصطلحات قانونية انجليزية

Word	Translation
علم العقاب	Penology
التجريم	Criminalization
الجزاء	Penalty
الإصلاح و التأهيل	Repair and rehabilitation
الطعن بالإحكام	Appealing the ruling
الحد من الجريمة	Reducing crime
التدابير الاحترازية	Precautionary measures
السلوك الإجرامي	Criminal behavior
غرامة نقدية	Monetary fine
عقوبات سالبة للحرية	Freedom depriving penalties
عقوبة الغرامة	Fine penalty
العدالة الاجتماعية	Social justice
مبدأ الشرعية	the principle of legitimacy
المسؤولية الجنائية	Criminal liability

مفهوم علم العقاب

علم العقاب هو علم قاعدي يدخل ضمن مجموعة العلوم الجنائية و تتكون من شقين هما شق التجريم الذي يحدد عناصر الواقعة الجرمية و شق الجزاء الذي يختص ببيان عناصر الجزاء الجنائي.

يشمل علم العقاب القواعد الخاصة بتنفيذ العقوبات و التدابير و أساليب المعاملة العقابية المختلفة التي تنسجم مع غايات السياسة الجنائية العقابية. ويمكن القول ان علم العقاب يسعى إلى إيجاد خير الوسائل التي يجدر بالمشرع أن يتدرع بها لمكافحة الجريمة. ويقوم علم العقاب على عناصر تتمثل في =

- يهتم بدراسة الجزاء الجنائي بصورتيه العقوبة و التدبير الاحترازي

- يهتم بتنفيذ الجزاء الجنائي على نحو يكفل تحقيق أغراضه

The concept of penology

Penology is basic science that falls within the group of forensic sciences and consists of two parts: the criminalization part which it defines the elements of the criminal incident and the penalty part which specialized in explaining the elements of the criminal penalty .the science of punishment includes the rules for implementing penalties measures and various methods of punitive treatment that are consistent with the goals of the penal criminal policy .it can be said that the science punishment seeks to find the best means that the legislator should use an excuse to combat crime .punishment has elements that are :

Interested in studying criminal punishment in its forms, punishment and precautionary measures

It is considered with implementing the criminal penalty in a way that completes the achievements of its objectives.

مفهوم العقوبة من الناحية القانونية

العقوبة هي جزاء جنائي يقرره المشرع لمن تثبت مسؤوليته عن الجريمة وهي جزاء جنائي يجب ان يصدر به حكم قضائي .فالعقوبة أساسها العدالة ولكن في النطاق الذي تحقق فيه المنفعة الاجتماعية .

كما تتمتع العقوبة بعدة خصائص نذكر منها مايلي =

شخصية العقوبة = ويقصد بها عدم توقيع العقوبة إلا على من يثبت انه قد ساهم في وقوع الجريمة سواء بصفة أصلية او تبعية

شرعية العقوبة = العقوبة تخضع لمبدأ شرعية الجرائم و العقوبات

تفريد العقوبة = فالعقوبة المقررة بسلوك إجرامي معينة إن كانت معروفة

The concept of punishment from a legal perspective

The penalty is criminal penalty determined by the legislator for whoever is proven responsible for the crime. It is a criminal penalty that must be a judicial ruling is issued. The basis of punishment is justice, but within the scope in which social benefit is achieved.

The punishment also has several characteristics, including the following

Personality of the penalty: which means not imposing the higher penalty on someone who proves that he contributed to the occurrence of the crime whether principally or accessory

The legitimacy of the punishment: the punishment is subject to the principle of the legitimacy of crimes and punishment

The individualization of the punishment: it imposed for a specific criminal behavior if it is known

محاضرة رقم 03 مصطلحات قانونية انجليزية

Word	Translation
السجون	Prisons
تنظيمات اجرامية	Criminal organizations
المحكوم عليه	The convict
الرقابة المشددة	Tight control
الجزاءات التأديبية	Disciplinary pinalties
الانضباط	Discipline
حفظ الامن	Maintain security
الردع	farewell
جرائم العنف	Violent crimes
القتل العمدي	International murder
الجناية	Felony
الجنحة	Misdemeanors
الجاني	The culprit
المجني عليه	The victim
الإيلام	The pain

Definition of penal institutions

Algerian legislator defined penal institution as a place of imprisonment in which in accordance with the law penalties of deprivation of liberty ,orders issued by judicial authorities and physical coercion when necessary are meted out .

Types of penal institutions

***Closed penal institutions:** are prisons which strict regulations in which dangerous convicts whose moral corruption has reached a certain point are placed

***Open penal institutions:** appeared due to the need to place convicts whose number increased in world warII. these institutions are based on the idea of trusting convicts and developing their sense of responsibility .

***Semi-open penal institutions:** were created to avoid the defects of closed institutions and open institutions and thus mediate between them through moderation

تعريف المؤسسة العقابية

عرف المشرع الجزائري المؤسسات العقابية على انها مكان للحبس تنفذ فيه وفقا للقانون العقوبات السالبة للحرية و الأوامر الصادرة عن الجهات القضائية و الإكراه البدني عند الاقتضاء.

أنواع المؤسسات العقابية

المؤسسات العقابية المغلقة = هي سجون ذات أنظمة شديدة يوضع فيها المحكوم عليهم الخطرون الذين بلغ الفساد أخلاقهم حدا معيناً

المؤسسات العقابية المفتوحة = ظهرت بسبب الحاجة الى وضع المحكوم عليهم الذين تزايد عددهم أثناء الحرب العالمية الثانية تقوم هذه المؤسسات على فكرة الثقة في المحكوم عليهم و تنمية إحساسهم بالمسؤولية

المؤسسات العقابية شبه المفتوحة = تم إنشائها لتلافي عيوب المؤسسات المغلقة و المؤسسات المفتوحة وذلك تتوسط عنهما بالوسطية

Legal concept of environment

It is space resource the natural surrounding and landscapes ,the purity of the air, the types of animal and plants, biological diversity and balance

The environment consists of biotic and biotic natural resources such as air, water, earth ,plants and animals including the genetic heritage and the forms of interaction between these resources as well as places and landscapes and natural landmarks.

المفهوم القانوني للبيئة

هي الفضاء .الموارد. و الوسط الطبيعي .المناظر و المشاهد الطبيعية .نقاء الهواء .أنواع الحيوانات و النباتات التنوع و التوازن البيولوجي .

تتكون البيئة من الموارد الطبيعية الحيوية واللاحوية كالهواء و الجو و الماء و الأرض و باطن الأرض و النباتات و الحيوان بما في ذلك التراث الوراثي و أشكال التفاعل بين هذه الموارد وكذا الأماكن و المناظر و المعالم الطبيعية .

محاضرة رقم 04 مصطلحات قانونية

Word	Translation
التعذيب	Torture
الأعمال الوحشية	Atrocities
التنمية المستدامة	Sustainable development
علم البيئة	Ecology
المحيط الحيوي	Biosphere
الموارد الطبيعية	Naturel resources
المعالم الطبيعية	Naturel landmarks
النظام الاقتصادي	Economic system
استهلاك السلع	Consumption of goods
صرف النقود	Money exchange
النشاط المهني	Professional activity
مجرم الأعمال	Forbidden business

الحياة المهنية	Professional life
السلوك النفسي	Psychological behaviour
خيانة الامانة	Dishonesty

Definition and characteristics of business criminal law

It is considered a new brunch of law and is in a constant state of development as a result of the tremendous development in the field of business .it is also organically linked to business law and criminal law .and is considered one of the most complex laws as it covers unconventional phenomena

Characteristics of business law

- Criminal law crimes are legal fabricated crimes
- Business crimes are technical crimes
- Business crimes are of an economic and financial nature
- The business criminal law in an enquired law
- Business criminal law has a distinctive legal nature

تعريف القانون الجنائي للأعمال و خصائصه

يعتبر هذا القانون فرعاً جديداً من فروع القانون .وهو في حالة تطور دائمة نتيجة للتطورات الهائلة في مجالات الأعمال . كما انه مرتبط ارتباطاً عضوياً بقانون الأعمال و القانون الجنائي فيعتبر من القوانين المركبة الأكثر تعقيداً كونه يحكم ظواهر غير تقليدية

خصائص القانون الجنائي للأعمال

جرائم القانون الجنائي للأعمال هي جرائم مصطنعة قانونية

جرائم الأعمال جرائم تقنية

جرائم الأعمال جرائم ذات طابع اقتصادي و مالي

القانون الجنائي للأعمال قانون غير مقنن

القانون الجنائي للأعمال ذو طبيعة قانونية مميزة

محاضرة رقم 05 مصطلحات قانونية انجليزية

Word	Translation
المعاملة الجبائية	Tax treatment
أساليب التدريب و التنقيف	Training and educational methods.
العقوبة الأصلية	Original penalty
العقوبة التبعية	Accessory punishment
قانون الإجراءات الجنائية	Code of criminal procedures
تحقيق العدالة	Avheiving justice
التدابير الاحترازية	Precutionary measures
حركة الدفاع الاجتماعي	Social defence movement
النظام العقابي الإسلامي	Islamic penal system
السلطة التقديرية	Discretionary power
التأهيل الاجتماعي	Social rehabilitation
المنع من الإقامة	Residance ban
عقوبة الإعدام	Death penalty

Relationship of penology to other laws

1 – the relationship of penology to penal law: penology is a branch of criminal science that shares with it the ultimate goal which is combating crimes .the penal code is a set of legal rules enacted by the state, according to which the actions that are considered crimes and the penalties prescribed for them are determined from this definition it becomes clear to us that one of the basic sections in penal law it is the study of the various penalties prescribed by law .

2-the relationship between penology and criminology: criminology examines the factors of the criminal phenomenon with the aim of addressing those factors to reduce the severity of the crime in society .the criminal penalty is the crime shadow .crime and punishment are inseparable.

3 – Relationship between penology and criminal policy: penology has a connection with criminal policy as criminal policy is the methods and directives that determines for the criminal legislator what it should be .it includes criminalization provisions, penalties, and measures appropriate to each crime

علاقة علم العقاب بغيره من القوانين الأخرى

1 – علاقة علم العقاب بقانون العقوبات = علم العقاب فرع من العلوم الجنائية يشترك معها في الغاية النهائية وهي مكافحة الجريمة .قانون العقوبات هو مجموعة من القواعد القانونية التي تسنها الدولة و تحدد بمقتضاها الأفعال التي تعد جرائم و العقوبات المقررة لها من هذا التعريف يتضح لنا أن احد الأقسام الأساسية في قانون العقوبات هو دراسة مختلف العقوبات المنصوص عليها قانونيا

2 – علاقة علم العقاب بعلم الإجرام = علم الإجرام يبحث في عوامل الظاهرة الإجرامية بهدف معالجة تلك العوامل للتخفيف من حدة الإجرام في المجتمع.و الجزاء الجنائي ظل الجريمة. فالجريمة و الجزاء صنوان لا يفترقان.

3 – علاقة علم العقاب بالسياسة الجنائية = لعلم العقاب ارتباط بالسياسة الجنائية إذ أن السياسة الجنائية هي الأساليب و التوجيهات التي تحدد للمشرع الجنائي ما يجب أن تكون عليه نصوص التجريم و العقوبات و التدابير التي تلاءم كل جريمة

محاضرة رقم 06 مصطلحات قانونية انجليزية

Simple images of attacks on the automated data processing system :

1 – unauthorized entry: is punishable by imprisonment from three months to one year and fine of 500000dzd to 100000 dzd for anyone who fraudulently enters or stays in all or part of automated data processing system or thereabouts.

2 – Unauthorized stay: means entering the system and continuing to be inside it without the permission of its owner. despite his knowledge

that his stay is unauthorized his punishment is the same as the punishment for entry unauthorized access to the system .

Objectives of information crime

The goals of cybercrime are to gain access to information illegally, such as stealing information, accessing it, or changing it in order to achieve the criminal goals and gain control and to be able to access via the internet, the servers that provide the information, and disable it, or manipulate its data. Confidential information is also obtained from entities that use technology, such as institutions, banks, government agencies and achieve illegal material, moral, or political gain

Characteristics of information crime:

- Difficulty in detecting cybercrime
- Difficulty proving the crime
- Information crime method
- Cybercrime usually occurs with the cooperation of more than one person
- Privacy of cybercriminals
- Information crime is a cross-border crime

الصور البسيطة للاعتداء على نظام المعالجة الآلية للمعطيات

1 – **الدخول الغير مرخص به** = يعاقب بالحبس من ثلاثة أشهر إلى سنة و بغرامة من 500000 دج الى 100000 دج كل من يدخل او يبقى عن طريق الغش في كل او جزء من منظومة المعالجة الآلية للمعطيات أو حول ذلك.

2 – **البقاء الغير مرخص به** = يقصد به الدخول إلى النظام و الاستمرار في التواجد داخله وذلك دون اذن صاحبه رغم علمه ان بقاءه غير مرخص إما عقوبته فهي نفس عقوبة الدخول الغير مرخص به إلى النظام .

أهداف الجريمة المعلوماتية

تتمثل أهداف الجريمة المعلوماتية في التمكن من الوصول الى المعلومات بشكل غير شرعي كسرقة المعلومات و الاطلاع عليها او حذفها او تغييرها بما يحقق هدف المجرم و التمكن من الوصول عن طريق الشبكة العنكبوتية الى الأجهزة الخادمة الموفرة للمعلومات و تعطيلها او التلاعب بمعطياته. كما يتم الحصول على المعلومات السرية للجهات المستخدمة للتكنولوجيا كالمؤسسات و البنوك و الجهات الحكومية و الأفراد و ابتزازهم من خلالها دفع مادي او سياسي و تحقق الكسب المادي اة المعنوي او السياسي الغير المشرع .

خصائص الجريمة المعلوماتية

-صعوبة اكتشاف الجريمة المعلوماتية

-صعوبة إثبات الجريمة

-أسلوب الجريمة المعلوماتية

-الجريمة المعلوماتية تتم عادة بتعاون أكثر من شخص

-خصوصية مجرمي المعلوماتية

-الجريمة المعلوماتية جريمة عابرة للحدود

محاضرة رقم 07 مصطلحات قانونية انجليزية

Aggravation related to criminal incidents:

1 – **Surveillance:** is the act of waiting for a person for a long short period in one or more places in order to take his life or attack him. The element of surprise of surprise or concealment, such that the perpetrator does not give the victim any opportunity to defend himself but rather success in committing the crime is almost guaranteed

2- murder related to a felony: which is a type of real multiple crimes, but the legislator excluded it with a special ruling that differs from the rules regulating matters of multiple crimes .the lesson of punishment for such multiple crimes is undermined by the necessity of addressing the case of the criminal who not only commits murder, but whose dangerous personality can lead him to more than that would warrant the death penalty

3 – murder related to a crime: in the case the crime accompanying the murder is less severe and is not sufficient to it is associated with murder but there must be a causal relationship between them so murder must be its purpose is to prepare, facilitate, or carry out a misdemeanor or to facilitate the decision of the perpetrators of this misdemeanor partners in it

Private pictures of murder

1 – murder by poisoning : has been specially adopted by the legislator and the maximum penalty is death due to its different nature from ordinary murder and its mean the use or handling by others of substances of that killing nature

2 – Murder of ascendants: is the taking of the life of father, mother, or any of the legal ascendants provided that this ascendants is legitimate which exclude cases of adoption or sponsorship

3 – Murder of newborn babies: what distinguishes this crime is the issue of the recent birth whose cities are not specified by law.

Punishment of Simple and aggravated murder

For premeditated murder an original penalty is life imprisonment in addition to the complementary and accessory penalty as for murder with the presence of an aggravating circumstance all of them are punishable by death

التشديد المرتبط بالوقائع الإجرامية

الترصد = هو انتظار شخص لفترة طالت او قصرت في مكان او أكثر وذلك اما لإزهاق روحه او للاعتداء عليه ويغلب في التخفي عنصر المفاجئة او التخفي بحيث لا يمنح الجاني للمجني عليه اية فرصة للدفاع عن نفسه بل يكون النجاح في ارتكاب الجريمة يكاد يكون مضمونا

2 – القتل المقترن بجناية = وهو نوع من التعدد الحقيقي للجرائم الا ان المشرع استثناه بحكم خاص يختلف عن القواعد المنظمة لمسائل التعدد و العبرة من العقاب على مثل هذا التعدد تقرضه ضرورة التصدي لحالة المجرم الذي لا يكتفي بارتكاب القتل فقط بل ان شخصيته الخطيرة يمكن ان تجره الى اكثر من ذلك مما يستوجب تهديده بالإعدام .

3 – القتل المقترن بجنحة = في هذه الحالة الجريمة المصاحبة للقتل اقل شدة ولا يكفي ان تكون مقترنة بالقتل بل يجب ان تكون هناك علاقة سببية تجمعهما فالقتل يجب ان يكون الغرض منه اما إعداد او تسهيل او تنفيذ جنحة او تسهيل فرار مرتكبي هذه الجنحة او الشركاء فيها

صور خاصة للقتل

1 – القتل بالتسميم = اعد لها المشرع تكييفاً خاصاً و عقوبة قصوى هي الاعدام نظراً لطبيعتها المختلفة عن القتل العادي ويقصد بها استخدام او مناولة الغير مواد من طبيعتها انها قاتلة

2 – قتل الأصول = هو إزهاق روح الأب أو الأم أو أي من الأصول الشرعيين بحيث يشترط ان يكون هذا الأصل شرعياً مما يستبعد حالات التبني أو الكفالة

3 – قتل الأطفال حديثي الولادة = ما يميز هذه الجريمة وجود مسالة حادثة العهد بالولادة و التي لم يحدد القانون مدتها .

عقوبة القتل البسيط و المشدد

تطبق على القتل العمدى عقوبة أصلية هي السجن المؤبد بالإضافة الى العقوبة التكميلية و التبعية . اما بالنسبة للقتل مع توافر ظرف من الظروف المشددة فكلها معاقب عليها بالإعدام

محاضرة رقم 08 مصطلحات قانونية انجليزية

جرائم الأعمال التي تنتمي لقانون العقوبات الأساسي

جريمة خيانة الأمانة = وهي من الجرائم الواقعة على الأموال وهي كل من اختلس و بدد بسوء نية أوراقا تجارية أو نقودا أو بضائع أو أوراقا مالية أو مخالصات أو أية محررات أخرى تتضمن أو تثبت التزاما أو أبراء لم تكن قد سلمت إليه إلا على سبيل الإجارة أو الوديعة أو الوكالة أو الرهن .

جريمة تبييض الأموال = وهي تحويل الأموال و نقلها او إخفاء حقيقتها او اكتساب و حيازة تلك الأموال مع العلم بأنها مستمدة من جريمة من جرائم المخدرات. عرفها المشرع الجزائي على أنها تحويل الممتلكات او نقلها مع علم الفاعل بأنها عائدات إجرامية. وهي إخفاء او تمويه الطبيعة الحقيقية للممتلكات او مصدرها.

جرائم التفليس في مجال الشركات

يعتبر إفلاس الشركة سببا غير عادي لانقضائها ففي حالة عدم التوصل الى تسوية قضائية مفضية الى الصلح بين الشركة و الدائنين قد يكون الإفلاس ناتج عن غش او تدليس او إهمال و القيام بتصرفات غير مستقيمة

Business crimes that belong to basic penal code

The crime of breach of trust: it is one of the crimes against property .And it is anyone who embezzles and squanders in bad faith commercial papers , money, goods, securities, receipts or any other documents that establish or prove an obligation or release that were not delivered to him except as a lease or deposit or agency or mortgage .

The crime of money laundering: is the transfer of funds concealing their true nature or acquiring and possessing those funds with the knowledge that they are derived from a drug crime. The Algerian legislator defined it as the transfer of property with the perpetrator's

knowledge that it is criminal proceeds .which concealing or disguising the true nature or source of the property

Bankruptcy crimes in the field of companies it is considered an unusual reason for its demise .in the event that a judicial settlement is not reached leading to reconciliation between the company and the creditors , the bankruptcy may be the result of fraud , deception ,negligence ,or improper conduct

Business crimes that belong to special criminal laws

1 – Crimes of misuse of funds and management authorities in commercial companies: we find the legislator always pursuers managers and management bodies and criminalizes all actions that they may undertake that undermined the company’s financial integrity, business power, or exploit the influence of it and their administrative powers

2 – the crime of misuse of management powers in commercial companies: this crime is considered one of the crimes that also occurs during the exercise of management and management tasks and its is very close and closely related to the crime of misuse of company funds.

3 – Stock exchange crimes: criminal protection for the stock exchange requires the existence of a stock exchange and then following up on the stock exchange’s activities and international tenders in the event of any criminal act being committed

جرائم الأعمال التي تنتمي للقوانين الجنائية الخاصة

1 – جرائم إساءة استعمال أموال و سلطات الإدارة في الشركات التجارية = نجد المشرع دائما يلاحق المدراء و هيئات الإدارة و يجرم كل الأفعال التي يمكن ان يقوموا بها مساسا بالذمة المالية للشركة او التعسف في سلطاتها او استغلال نفوذهم و سلطاتهم الإدارية

2 – جريمة إساءة استعمال سلطات الإدارة في الشركات التجارية = تعتبر هذه الجريمة من الجرائم التي تقع أيضا أثناء ممارسة مهام الإدارة و التسيير وهي شديدة التقارب و الصلة بجريمة إساءة استعمال أموال الشركة .

3 – جرائم البورصة = تقتضي الحماية الجنائية للبورصة وجود بورصة ثم متابعة أعمال البورصة و المناقصات العالمية في حالة ارتكاب اي فعل إجرامي.

محاضرة رقم 09 مصطلحات قانونية انجليزية

Laws regarding punitive enforcement

The sources of penology are represented by the penal laws and the principals of criminal trials the development of penal science at the present time had led to the creation of special laws in most countries of the world that explain how to implement punishments , especially the penalties of deprivation of liberty and the death penalty .these laws are known as the penal code and the penal code in a basic part of it, is regulated by rules .the science of punishment approved by the legislator ,and this part is of great importance as it highlights the connection between the science of punishment and the law of punishment. The science of punishment is the source of this part of the rules of the of punishment

If the penal code is concerned with clarifying the types of penalties that are imposed on those who commit a crime then their implementation must be carried out in a way that achieves its purposes .accordingly the method of implementing penalties has become of a great importance because it explains how to rehabilitate and reform the offender

The law also contain texts that clarify the rights and duties of inmates and that it is not permissible to impose any punitive or disciplinary measure on them inside penal institution except after the inmates learns of subsequent violations. these laws also include rules that

indicates the method of implementing punishment and punitive treatment inside punitive institutions and outside them that aim to educate and refine the inmate

القوانين الخاصة بالتنفيذ العقابي

إن مصادر علم العقاب تتمثل بقانوني العقوبات و أصول المحاكمات الجزائية. أدى تطور علم العقاب في الوقت الحاضر إلى إيجاد قوانين خاصة في معظم دول العالم توضح كيفية تنفيذ العقوبات و بالأخص العقوبات السالبة للحرية منها و الإعدام. وتعرف هذه القوانين بقانون العقاب. و يضم قانون العقاب في شطر أساسي منه قواعد علم العقاب التي اقرها المشرع وهذا الشطر ذو أهمية كبيرة إذ تبرز به الصلة بين علم العقاب و قانون العقاب فعلم العقاب هو مصدر هذا الشق من قواعد قانون العقاب .

إذا كان قانون العقوبات يختص ببيان أنواع العقوبات التي تفرض على من يرتكب جريمة ما فان تنفيذها يجب ان يتم على نحو يحقق الغرض منها و عليه فان طريقة تنفيذ العقوبات أصبحت ذات أهمية كبيرة لأنها توضح كيفية تأهيل الجاني وإصلاحه

كما تحتوي القوانين نصوصا تبين حقوق النزلاء وواجباتهم و عدم جواز فرض اي تدبير عقابي او تأديبي عليهم داخل المؤسسات العقابية إلا بعد علم النزير بما يعد من المخالفات. كما تضم هذه القوانين قواعد تشير الى أسلوب تنفيذ العقوبة و المعاملة العقابية داخل المؤسسات العقابية وخارجها التي تهدف الى تربية و تهذيب النزير .

محاضرة رقم 10 مصطلحات قانونية انجليزية

The position of Algerian legislator on cybercrime

The Algerian legislator found no alternative to amending the penal code since there was a legal vacuum in this area .the legislator appreciated in his intervention that the essence of informatics is the data that enters the computer and turns into information after processing and storing it, so he protected this data from several aspects.

Therefore the Algerian legislator has raises its use of the term harming automated data processing system and this term is applied according to the meaning of the word to information and the system that contains it

Crimes related to information and communication technology

They constitute the most important crimes related to information technology and the one that raise the most legal problems .they generally consist of some traditional crimes that are committed by means of information technology and are gained within this framework new characteristics are associated with computers and information system which are distinct from the traditional image of them, and thus lead to the difficulty of applying traditional texts to them while they are in their new guise .among these crimes for example it is possible to imagine committing terrorists crimes trouble crimes or moral crimes

موقف المشرع الجزائري من الجريمة المعلوماتية

لم يجد المشرع الجزائري بدا من تعديل قانون العقوبات لما كان فراغ قانوني في هذا المجال وقد قدر المشرع في تدخله هذا ان جوهر المعلوماتية هو المعطيات التي تدخل الى الحاسب الآلي فتحول الى معلومات بعد معالجتها وتخزينها فقام بحماية هذه المعطيات من أوجه عدة لذلك فقد اثار المشرع الجزائري استخدامه لمصطلح المساس بنظم المعالجة الآلية للمعطيات وينصرف هذا المصطلح وفقا لدلالة الكلمة الى المعلومات و النظام الذي يحتوي عليها

الجرائم المتصلة بتكنولوجيا الإعلام و الاتصال

وهي تشكل اهم الجرائم التي تتصل بالمعلوماتية وأكثرها إثارة للمشكلات القانونية فهي تتكون بصفة عامة من بعض الجرائم التقليدية التي يتم ارتكابها بواسطة المعلوماتية فتكسب داخل هذا الإطار خصائص جديدة لارتباطها بالحاسب الآلي و النظم المعلوماتية تتميز عن الصورة التقليدية لها وتؤدي بالتالي الى صعوبة تطبيق النصوص التقليدية عليها وهي في ثوبها الجديد ومن هذه الجرائم على سبيل المثال يمكن ان نتصور ارتكاب جرائم إرهابية جرائم التزوير او جرائم أخلاقية